
 
ً
ــم کــه تماما دستگاه هایی هــم داریـ
ایرانی هستند. الآن هم ما یک سری 
قطعات را برای شرکت های مختلف با 

استاندارهای اروپایی می زنیم.

خاطره  و اتفاقی که در ایــن مسیر 
خ داده و برایتان خیلی مهم است  ر

را برایمان بگویید؟
4 ســال پیش نمایشگاهی   

ً
 تقریبا

در کــیــش بـــود و دســتــگــاه هــای مــا 2 
روز در گــمــرک مــانــد و یــک روز قبل 
ــه دســتــمــان رســیــد.  از نــمــایــشــگــاه ب
ــا شــرکــت  ــه مــ نــمــایــشــگــاه هــایــی کــ
ــروش و  ــ مــی کــنــیــم بــیــشــتــر بــحــث فـ
خ کشیدن تکنولوژی  نمایش و به ر
و رونــمــایــی از دســتــگــاه هــا هست و 
دستاوردهایی که آن نمایشگاه برای 
شرکت دارد ایــن اســت کــه منجر به 
فــروش می شود. ما خیلی در گمرک 
اذیت شدیم. طوری شد که خود من 
مجبور شدم به گمرک رجوع کنم. در 
آنــجــا ایــن دستگاه را نمی شناختد. 
دستگاه ها معمولاً کــدی دارد. این 
کد نشان می دهد که شرایط خاص 
انتقال و گمرکی خاص خودش را دارد. 
آنجا مشکلمان حل شد و همان جا 
قبل از اینکه به نمایشگاه برویم، در 
گمرک این تکنولوژی را پرزنت )ارائه( 
کردیم یکی از دوستانی که آنجا بودند 

پسندیدند و همان جا قــرارداد فــروش یکی از دستگاه هایمان را در 
خودِ گمرک بستیم. الآن هم آن دستگاه دارد کار می کند. اتفاق بدی 
بود که تبدیل به خاطره ی خوبی شد و قبل از رفتن به نمایشگاه یک 

قرارداد بسته شد. 
یک خاطره ی دیگر هم بگویم که ما یک سری خریداری وایرها و سیم ها 
با ضخامت های مختلف را داشتیم برای جعبه برق ها و سیستم های 
 500 میلیون از این سیم ها 

ً
کنترلی دستگاه. شاید باور نکنید حدودا

و وایرها بــرای این یک شرکت تولیدکننده در ایــران خریداری شد و 
منتهی آن شرکت فقط یک استاندارد تولید داشت و بقیه را نداشت. 
در کارگاه که آوردیم، متخصصین ما این وایرها و سیم ها را رد کردند و 
همین کابل ها و سیم ها را ما عودت دادیم و با یک هزینه ی بیشتری 
سیم هایی استانداردهای و کیفیت بالاتری را دارند داخل قطعات و 
توی سیستم کنترلی و تابلوبرق ها استفاده کردیم. چرا؟ چون این ها 
مدام کار هستند و داغ کردن تجهیزات ممکن است، منجر  شود به 
آتش سوزی و ایراد کار در این است که اصلاً این شرکت پنج استاندارد 
را پاس نکرده بوده است. چرا از این شرکت ایکس استفاده شده 
است؟ در نهایت برای ما بهتر بود که کل هزینه ی برگشت و عودت و 

خرید مجدد و همه ی این ها را دادیم.

از رقبای داخلی و خارجی تان و کارشکنی هایی که ممکن است 
کرده باشند، بگویید؟

 ببینید هــر شرکتی طــراحــی و ســاخــتــار ســازمــانــی خــاص خـــودش را 
دارد؛ مثل هر فروشگاهی که خدمات و جنس و طراحی های خاص 
خــودش را دارد. در شرکت ما هم با توجه به اینکه افــراد متخصص 
 از لحاظ طراحی ها منحصر به فرد 

ً
ویــژه استخدام کــرده ایــم، حقیقتا

هست. افرادی که در این کار هستند، خودشان تشخیص می دهند 
که تکنولوژی ها متفاوت است. خود تکنولوژی را وقتی شما ببینید 
تشخیص می دهید؛ بر فرض مثال یک یخچال و ماکرویو و شرایط 
دیگر را وقتی می بیند از طراحی بیرون و ماژول ها و شرایط تولید و حتی 
آن پی ال سی که به شما دیتا می دهد، همه ی این ها مشخص کننده ی 
آن علمی اســت که پشت ایــن کــار اســت و خــود دوستان تشخیص 
می دهند که ما خیلی برتر از نمونه های چینی و در بعضی از مواقع برتر 
از نمونه های اروپایی هستیم. در خروجی ها و نتایج آزمایشگاهی 
هم همه ی کارهایی که ما انجام دادیــم، موفقیت آمیز بــوده است. 
برآورد قیمت هایی هم که ما داریم یک چهارم و یک پنجم قیمت های 
 بــرای مــردم ایــران مقرون به صرفه 

ً
اروپــایــی اســت که می تواند واقعا

باشد. ما حتی خدمات فریزدرایینگ هم داریم و به خیلی شرکت های 
دارویی و غذایی خدمات می دهیم و در کنارش سازنده ی تکنولوژی 
هستیم که تیپ های مختلفی از این تکنولوژی را می توانیم ارائه کنیم. 

الآن شرکت  های دیگر بیشتر وارد کننده هستند؟
 واردکننده هستند. ما از صفر تا صد این دستگاه ها را در کارگاه 

ً
 اکثرا

شیراز می سازیم؛ در شهرک صنعتی بــزرگ شیراز و در پــارک علم و 
فناوری.

ما خیلی برتر 
از نمونه های 

چینی و در 
بعضی از 

مواقع برتر از 
نمونه های 

اروپایی 
هستیم. در 

خروجی ها 
و نتایج 

آزمایشگاهی 
هم همه ی 

کارهایی که ما 
انجام دادیم، 
موفقیت آمیز 

بوده است. 
برآورد 

قیمت هایی 
هم که ما 
داریم یک 

چهارم و 
یک پنجم 

قیمت های 
اروپایی است 
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